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Seniorrådet Beslutningsprotokol nr. 1 
 
 

Dato: 05.01.2024 KL. 10.00 Sted: Rådhuset 
 
Deltagere: Seniorrådet og Signe Walls 
Fraværende: Svend Kongsted og Jørgen 
Munk Hansen 
Referent: Michela Jørgensen 

 
 
 

DAGSORDEN 

 
1. Besøg af Kommunaldirektør Thomas Jaap kl. 10.00-11.00 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Godkendelse af referat 
4. Orientering fra Signe 

• Velfærdsteknologi 

• Spirestillinger  

• Opsigelser 

• Stormøde 30/1 

• Fraværsstrategi  

5. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 

• Omlægning på seniorområdet som følge af budgetlægning 

6. Plejehjemsråd 
7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 
8. Nyt fra Rådets medlemmer 
9. Senere indkomne sager 
10. Eventuelt 
11. Kommende emner  
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REFERAT 
 
 
 

1. Besøg af kommunaldirektør Thomas Jaap 
a. Thomas beskriver nogle af de udfordringer, som han ser fremadrettet: 

Fordeling af ’offentlig service’, ’privat service’, ’marked’ og ’familier og fritid’. Vi 
er nu i en brydningstid: Vægten af den offentlige service bliver mindre. Dette 
skyldes bl.a. mangel på mennesker/arbejdskraft i den offentlige sektor. 
Der skal være en prioritering i, hvilken service vi skal levere fremadrettet, og 
her har ’familie og fritid’ en vigtig rolle at spille. Dette vil betyde 
serviceomlægning, og i denne drøftelse vil man gerne have Seniorrådet med i 
forhold til at belyse de udfordringer, som dette giver.  

b. Thomas opfordre Seniorrådet til, at de skal være med til at snakke 
seniorområdet op. 

c. Drøftelse af, hvordan vi løfter forebyggelse. Seniorrådet må gerne blive 
tydeligere på, hvad der menes mere konkret med forebyggelse og hvem der 
skal være med til at løfte dette.  
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden yderligere bemærkninger.  
 

3. Godkendelse af referat 
Referatet blev godkendt uden yderligere bemærkninger.  
 

4. Orientering fra Signe 
a. Velfærdsteknologi 

• Velfærdsteknologi er meget bredt. Det bruges både til borgerrettet 

forebyggelse, patientrettet forebyggelse og som hjælp for 

medarbejderne.  

• TeleKOL: Tilbud til KOL-patienter, hvor man får en skærmløsning, hvor 

man selv melder data ind (Fredericia kommer med i det nationale 

projekt i februar).  

• Der arbejdes på, at skærmbesøg/skærmløsninger kan udbredes mere i 

Fredericia. Supplement til telefonopkald.  

b. Spirestillinger  

• Der er nu 31 spirestillinger, der primært bruges på plejehjemmene (14-

17-årige der får et fritidsjob på et plejehjem). 7 stillinger besættes vha. 

Ungeenheden, hvor de andre stillinger slås op på almindeligvis som 

stillinger.  

• Der skal være spirer på alle plejehjem 
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c. Opsigelser 

• På baggrund af budgetreduktionerne, så er man i gang med at opsige 

17 personer, og man undersøger omplaceringsmuligheder.  

d. Stormøde d. 30/1 

• 4 deltagere fra Seniorrådet 

e. Fraværsstrategi 

•  Signe præsenterede fraværsstrategien. 78% har ikke været 

langtidssyge og har et lavt fravær, men der er et højt 

langtidssygefravær.  

• Behov for en anden tilgang – sætte fokus på de hyppigt syge gennem 

data. Man sætter fokus på medarbejdere, der har: 

1. hyppigt fravær (5 eller flere gange de seneste 12 mdr.) 

2. nyansatte med fravær 2 eller flere gange i prøveperioden. 

• Lederne får præsenteret data på månedlig basis 

f. Othello – der påbegyndes et hjemliggørelsesprojekt i 2024 

 
5. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/ Signe 

a. Omlægning på seniorområdet i 2023 som følge af budgetlægning i 2022 

• Administrative omlægninger:  

1. Fleksibel arbejdsplanlægning:  

Fleksibel vagtplanlægning: På baggrund af erfaringer, så 

implementeres det i 2024 i et nyt system 

Simpel plan ift. tilkald af vagter: SMS-løsning implementeres i ca. 

halvdelen af distrikterne (afventer KMD inden yderligere 

implementering) 

2. Dag- og aftenvagter lægges sammen – sikre kontinuitet i døgnets 

indsatser i hjemmeplejen 

3. Ændrede arbejdsmetoder i Plejen – ny arbejdsmetode ift. 

støttestrømper. 44 borgere har deltaget i projektet. Nye 

arbejdsgange skal implementeres og grundet udmelding fra 

Ankestyrelsen, så bliver færre bevilget støttestrømper 

fremadrettet.  

Dette skal meldes ud i Senior Nyt næste gang.  

 
 

6. Plejehjemsråd 
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a. Hybyhus: Intet nyt 
b. Othello: Intet nyt 
c. Rosenlunden: 5. marts: Opstartsmøde for at få pårørende med  
d. Madsbyhus: Intet nyt 
e. Øster Elkjær: Ikke ønske om plejehjemsråd, så Grethe er til stede på Øster 

Elkjær 2 gange om ugen 
 

7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 
 

 
8. Nyt fra Rådets medlemmer 

a. Regionens Seniorråd: Der afholdes årsmøde 15. april 2024. Aksel træder ud af 
Seniorrådet i Fredericia i forbindelse med valget til årsskiftet, og dermed også 
af Regionens Ældreråds forretningsudvalg. Der er et ønske om et nyt medlem 
fra Fredericia. 

b. Velfærdspanel. Flemming har et hængeparti 
c. Emne- og personoversigten: Ønske om rutine, så dette gennemgås på 

formøderne.  
 

9. Senere indkomne sager 
 

10.  Eventuelt 
 

a. Facebook: Carsten gennemgik opslag på baggrund af mødet  
b. Indkaldelse til ekstraordinært 3-timers møde, hvor forebyggelse skal 

konkretiseres. Fokus på forebyggelse af, hvordan vi holder kommunen fra 
døren. 

c. Inviter forebyggerne med på et møde – Michela undersøger, om det kan blive 
på marts-mødet.  

 
11. Kommende emner 

 


